
Årsberetning for Ørsted Fjernvarme 2024 
 
Den 60. generalforsamling. 
Det er mange gode år, og med et varmeværk i god stand. Vi har haft meget lave og stabile forbrugerpriser i 
alle årene. 
 
I år er der produceret 17.478 MWh. Der er produceret mere end sidste år pga. de kolde marts og april 
måneder. 674 forbrugere er tilsluttet varmeværket, og alle har nu fået monteret nye lækagemålere. Salg af 
varme er på 12.690 MWh . Varmetabet er på 26,01%. Halmforbrug i stk. 8.213 stk. ca. 400 mere end sidste 
år. Gennemsnitsvægt pr. balle var 590,3 kg ( mod 565 sidste år ) og gennemsnitspris pr. Kg 78 øre. 
Fugtigheds % i halmen var 14,1%. 
Varmepris til forbruger er fortsat 39 øre pr. KWh og effektafgiften uændret 9,50 kr/m3 i opvarmet rum. 
 
Apropos varmepris: der er store udsving på landsplan, når det gælder forbrugernes årlige udgifter til 
fjernvarme. Iflg. Energi og forsyningsministeriet mellem 8.000kr og til 39.000kr. 
Christiansborg har besluttet at indføre prisloft på fjernvarme. Prisloftet betyder, at der hvert år laves en 
liste over forbrugerpriser . De værker, der ligger over prisloftet, skal lave en plan for, hvordan de vil 
nedbringe prisen. Det bliver spændende, hvor loftet vil komme til at ligge. 
 
Vedligehold på værket i det forgangne år: 
Ny rist i kedel, kraneftersyn samt nye hjul og 2 motorer til denne. Nyt veje program på vægten. Ny miljø 
godkendelse  og støjmåling. 
 
Samarbejdet med Ørsted Vandværk fortsætter på samme vilkår. 
 
I slutningen af 2024 skal der aftales nye halmkontrakter. På generalforsamlingen sidste år omtalte vi en 
alternativ energiforsyning. Det arbejdes der videre med i samarbejde med Artelia. Der regnes med en 
luft/vand varmepumpe på 2,6 MW med en coopværdi på 2 ,8 - 3,3, med en placering af varmepumpen i 
aske laden. Effektoptageren placeres på jord, der opkøbes, syd for aske laden. 
De 2,6 MW skal klare godt og vel sommerdriften (8-10 mdr.), styret af elprisen, spændende. I dag har vi 
timeafregning på el, der er planer om et kvarters afregning. 
Det kan medføre færre produktionstimer, men med fuld gas. Det kan medføre større vandreservoir. Dette 
emne kan vi snakke om i timevis, men ikke nu. 
 
Til slut vil jeg takke medarbejdere, bestyrelse og revisor for et godt samarbejde i årets løb. 
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